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Emlékeztető 
 

Az Egyesületi Elnökség 2008. február 27-én 14:00 órakor Budapesten V. Kossuth L. tér, 6-8. 
309.sz. tárgyalójában megtartott nyilvános üléséről. 

 
Jelen voltak: Kovács András, Schachinger Tamás, Tóth Péterné, Balázs Péter, Orlay Imre, Dr. 
Vajda István, Kovács László, Kiss Kálmán, Nagy János, Bognár Alajos, Horváth József, Rácz 
Géza, Hollósy Gábor, Turi Gábor elnökségi tagok, továbbá Dr. Dán András, Güntner Attila 
állandó meghívottak. 
Kimentette magát: Dervarics Attila, Rajnoha László, Szilágyi András, Pintér József, Rózsa 
Ferenc, Bartos Csaba, Almási Sándor,  
 
Dervarics Attila távolléte miatt Kovács András az Egyesület főtitkára vezette az ülést. 
Köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés határozatképes.  

Első napirendi pontként Kovács András ismertette a „Javaslat a nem választott tagságú 
elnökségi hatáskörbe tartozó bizottságok összetételére” címmel kiadott felhívásra beérkezett 
javaslatokat. TITUKO a díjbizottságok összetételével kapcsolatban a szakirodalmi díj 
díjbizottságába javasolta Rénes István urat. Mivel visszahívás nem történt a javaslattal 
párhuzamosan, ezért elfogadása esetén a bizottsági létszáma meghaladná a szabályozásban 
meghatározott mértéket. Bizottsági tag cserékről és létszámarány változásokról az Elnökség 
jogosult dönteni. Az előzőeknek megfelelően Kovács András tett arra javaslatot, hogy a 2007-
es díjazottakról a bizottságok a jelenlegi tagösszetételben hozzanak határozatot.  

11/2008 az Egyesületi Elnökség egyhangú szavazatával elfogadta a fentiekben ismertetett 
javaslatot. 

Mivel több szervezet jelezte, hogy a témában jelen elnökségi ülést követő héten fognak 
érdemben tárgyalni, Kovács András felkérte az Elnökséget, hogy április 9-ig tegyék meg 
javaslatukat. A javaslatok összehangolására és az azzal kapcsolatos előterjesztésre Balázs 
Péter Szervezési Bizottság vezető kapott megbízást. 

Második napirendi pontként Schachinger Tamás ismertette a MEE gazdálkodás rendjének 
módosításával kapcsolatban benyújtott írásos előterjesztését. Megjegyezte, hogy az ülésen 
kiosztott gazdálkodási feladat mátrix lemaradt a kiküldött anyagból, melyet a helyszínen 
pótoltak. Két új szabályzat (Hirdetés szervezési, Reprezentációs) helyét még meg kell 
határozni, a mellékletek véglegesítésével párhuzamosan. A Főtitkár és Irodavezető javaslatára 
a Gazdálkodási Szabályzatból kikerülő négy melléklet (Rendezvény szabályzat, Tanfolyami 
szabályzat, Megbízásos munkák, Kiadvány szabályzat) a jövőben az SZMSZ mellékletét kell, 
hogy képezzék. 
Nagy János és Kovács László egyet nem értésüket fejezték ki, a Reprezentációs 
Szabályzatban szereplő kategóriák meghatározásával kapcsolatban.  
További hozzászólások után Kovács András javaslatot tett arra, hogy egységesen minden 
felsorolt üléshez 500 Ft/fő reprezentációs költség kategória tartozzon azzal a feltétellel, hogy 
fél évre előre pontos ülés ütemtervet készít meg minden érintett csoport.  
 
12/2008 az Egyesületi Elnökség egyhangú szavazatával elfogadta a reprezentációs 
szabályzattal kapcsolatos, fentiekben ismertetett és módosított javaslatot. 
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Nagy János ismét felvetette a központi költségvetéshez kapcsolódó 10% hozzájárulás kérdését 
a közvetített szolgáltatásokkal kapcsolatban.  
Kovács András válaszában kiemelte, hogy a beterjesztett „Gazdálkodás Rendjének” 6. 
fejezetében („A MEE gazdálkodó egységei, gazdálkodási feladatok”) többször is szerepel a 
Jogi személyiséggel rendelkező szervezeti egységek mellett a „külön megállapodás szerint” 
kitétel. Ez azt jelenti, hogy a MEE és a származtatott jogi személyiséggel rendelkező 
társaságok (VET, VTT) között megállapodásnak kell születnie, amelynek anyagát a júniusi 
Elnökségi ülésre be kell terjeszteni. A javaslattal Nagy János és Kovács László (VTT / VET 
elnökök) egyetértettek. 
 
Hollósy Gábor hozzászólásában kifogásolta a Gazdálkodás rendjének 6. fejezetének 3.2-es 
pontját miszerint: „A szakosztályok bevételeikkel önállóan nem rendelkeznek. Kiadásaikat a 
MEE központ engedélyezi és finanszírozza. A kiadások finanszírozásában részt vállalhat azon 
üzemi/területi szervezet is ahol a Szakosztályok tagjai regisztrált tagsággal rendelkeznek”. 
Megállapítása szerint ellentmondásos, hogy a szakosztályok által szerzett - célszerinti 
tevékenységből és pártoló tagdíjból származó bevételek 10 illetve 15%-át kell a központba 
kell utalni, ha kiadásaikat a MEE központ engedélyezi és finanszírozza és a maradék 
részarány fölött önállóan nem rendelkezhetnek. 
 Több hozzászólás után Schachniger Tamás javasolta, hogy a 6. fejezetnek ne legyen 3.1. és 
3.2. pontja, hanem összevontan legyen a 3-as pont, amely az üzemi és területi szervezeteken 
kívül vonatkozik a szakosztályokra is azzal a kitétellel, hogy a kiadások finanszírozásában 
részt vállalhat azon üzemi/területi szervezet is ahol a Szakosztályok tagjai regisztrált 
tagsággal rendelkeznek. 

 
13/2008 az Egyesületi Elnökség a fent említett változtatásokkal egyhangúlag elfogadta a 
Gazdálkodás Rendjét. 
 
Harmadik napirendi pontként Güntner Attila ismertette az írásban előterjesztett módosított 
Titkársági ügyrendet. 
Horváth József észrevételezte, hogy a szervezeti ábrában nem egyértelmű a Főszerkesztő és 
az Irodavezető mellérendelt viszonya. Az Elnökség egyetértett abban, hogy a Főszerkesztőnek 
az Elnökhöz képest kell alárendelt viszonyban lennie, valamint egyetértés történt abban is, 
hogy az Irodavezető kinevezésével egy időben meghatározott munkaköri leírásának kell a 
Titkársági Ügyrendben szerepelnie.  
 
14/2008 az Egyesületi Elnökség a fent ismertetett változtatásokkal egyhangúlag elfogadta a 
Titkársági Ügyrendet. 

Negyedik napirendi pontként Güntner Attila tájékoztatta az Elnökséget a MEE szerződéses 
kapcsolatairól. Kiemelte a MEE működésével és bevételeivel kapcsolatban 2007-ben kötött új 
szerződéseket a következő témákban: nyomda, tördelő szerkesztő, expediáló, honlap 
üzemeltető, MTI, informatikai audit, intézményi akkreditáció, ügyvéd, irodai cikkekkel 
kapcsolatos beszállító, K+F munkák, Tanfolyami megbízások… 

Ötödik napirendi pontként Kovács András tájékoztatta az Elnökséget az 55. vándorgyűlés 
előkészítéséről. Röviden ismertette a Szervező Bizottság 2008. 01. 30.-án tartott alakuló 
ülésének eredményét. Felhívta a figyelmet, hogy a plenáris ülésre felkért előadásokon kívül 
összesen 36 előadással lehet jelentkezni. Hangsúlyozta, hogy a kiemelt szekció témákkal 
kapcsolatban kell továbblépni. 
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Orlay Imre hozzátette, hogy az Elnökségi ülést követő héten tesznek javaslatot kiemelt 
előadás tartására.  
 
Hatodik napirendi pontként Tóth Péterné ismertette a MEE ElektroSalon kiállításon való 
részvételét. A szerződést a MEE megkötötte a Hungexpoval, amelyben lényegi változás nem 
történt a kialakult gyakorlathoz képest. Az elmúlt évekhez hasonló módon kölcsönösen 
támogatja egymást a két fél. A május 28-án tartandó MEE szakmai nap pontos programját két 
héten belül meghatározzuk, illetve felkérjük az előadókat is. 
 
Hetedik napirendi pontként Balázs Péter mutatta be írásban is beterjesztett anyagát a május 
24-i 84. KKGY-re előkészítendő anyagokkal kapcsolatban. Güntner Attila hozzátette, hogy a 
2007. évi mérlegbeszámoló és a közhasznúsági jelentés elfogadásának ütemtervével 
kapcsolatban az előre tervezett április 9-én tartandó (a KKGY előtt utolsó) elnökségi ülésig a 
GB és az EB nem tudja véleményezni az anyagokat. Ennek megfelelően az Elnökség 
egyetértett abban, hogy az április 9-én tartandó elnökségi ülést tegyük át április 23-ra és az 
Ellenőrző Bizottság ennek megfelelően április 21-ig véleményezze az anyagot. 
 
Nyolcadik napirendi pontként Güntner Attila ismertette a tagrevízió helyzetét. Kiemelte, 
hogy a szervezeti egységek tagnyilvántartóinak illetve tag-adat felelőseinek két alkalommal 
tartottak képzést az új tagnyilvántartó rendszerrel kapcsolatban, amelyen 80%-os volt a 
részvételi arány. A visszajelzések alapján a szervezetek nagy része vállalta, hogy 
elektronikusan maga kezeli a szervezeti tagnyilvántartást. A program éles üzeme március 
elsejével megkezdődik. 
Kovács András hozzátette, hogy 2008-ban még a régi tagkártyákat küldik ki, a régi 
tagszámokkal, ami alapján mindenkit lehet az új rendszerben is azonosítani. 
Turi Gábor hozzászólásában megjegyezte, hogy a FISZT az új tagnyilvántartással 
kapcsolatban kirekesztettnek érzi magát. Egy tartózkodással elfogadták az alapszabály 
módosításánál, hogy regisztrációnál a területi elv érvényesüljön. A jelenleg helyzetben mégis 
azt érzi, hogy két szervezetnél is megmaradt a regisztrációs lehetőség, akiket a FISZT nem 
területi csoportosulásként értelmez. 
Kovács András megjegyezte, hogy az Egyéni Tagok ZK szervezete és a nyugdíjasok KKP 
szervezete területi elv alapján működik és a tagokat tekintve budapesti szervezetnek minősül.  
 
Egyebek: 

• Kovács András megállapította, hogy a MEE partneri rendszer mellékletével 
kapcsolatban nem érkezett észrevétel, tehát jelen formájában kell lezárnunk. 

• Güntner Attila felhívta az Elnökség figyelmét a MEE és MTESZ díjakra való 
jelölésekre, a határidő lejártának közelsége miatt. Kovács András előterjesztette Dr. 
Benkó Balázs Bláthy Díjra való jelölését. Előterjesztő: Dervarics Attila és Kovács 
András. Az Elnökség támogatta az előterjesztést. 

• Schachinger Tamás röviden ismertette a „MEE-PARTNER DÍJ” kapcsán benyújtott 
írásos anyagát és az ezzel kapcsolatos változásokat a Díjszabályzatban. Nagy János 
javasolta a „Magyar Elektrotechnikai Egyesületért” megnevezést a „MEE-partner díj” 
helyett, amelyet az Elnökség egyhangúlag támogatott. Egyúttal Kovács András 
felkérte Tóth Péternét az emléktárgyra és készítőjére vonatkozó javaslat megtételére. 
A díjazottakra április 15-ig lehet javaslatot tenni.  

• Kovács András felkérte Dr. Vajda Istvánt, hogy támogassa a szerkesztőséget az 
Elektrotechnika szakmai cikkeinek lektorálási munkájával.  
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• Kovács András rövid tájékoztatást adott a MEE által szervezett „Középpontban az 
OTSZ - új jogszabály a villámvédelemről. Konferencia az építmények tervezésében, 
létesítésében és felülvizsgálatában közreműködő szakemberek számára” címen április 
18-án tartandó konferenciáról. 

• Kovács András tájékoztatta az Elnökséget, hogy a MTESZ szövetségi tanács 
emlékeztetőjében szerepel a Kossuth téri irodaházrész eladása. A költözéssel 
kapcsolatba küldtek már egy kérdőívet is. Ezzel kapcsolatban Güntner Attila fel fogja 
keresni a MTESZ illetékeseit, hogy pontos tájékoztatást tudjunk adni. 

• Kovács András kiemelte az SZTB munkáját a MEE által elkészített állásfoglalást 
illetően az Országgyűlés részére készített energiapolitikai határozati javaslattal 
kapcsolatban. A Parlament jelenleg is tárgyalja a többször módosított előterjesztést. 
Az Egyesület véleményét még megfelelő időben elküldtük minden frakciónak és az 
illetékes bizottságoknak. Tóth Péterné hozzátette, hogy a témával kapcsolatban, a 
Gazdasági rádióban riportot adott a MEE.  

• Rácz Géza jelezte, hogy a VBSZ-t (Villamos Biztonsági Szabályzat, amelyet a MEE 
dolgozott ki) jelenleg nem alkalmazzák, illetve az engedélyező hatóság nem fogadja 
el. Kovács András véleménye szerint, hogy ha magunk mögé gyűjtünk támogatókat – 
cégeket, képviseleteket - sikerrel járhatunk el az ügyben. Az ÉV MUBIT fogjuk 
felkérni a munka elősegítésére. 

• Kovács András jelezte, hogy a Környezetvédelmi Minisztériummal tárgyal egy, az 
SF6 gáz környezetre gyakorolt hatásával kapcsolatos képzési, minősítési feladatról. A 
VGKBSZ-t megkereste a munka elvégzésével kapcsolatban.  

 

Budapest, 2008. március 4. 

Összeállította:       Jóváhagyta: 
 

 

Günthner Attila       Kovács András 
Irodavezető       főtitkár 
 


